
Dirk Rodenburg van Oosthoek Greenkeeping kan

hierover meepraten. Een maand geleden was hij

met een collega bezig met de beregening van

een fairway van een par 4 hole. Bij een bunker

de graskantjes steken gaat dan in een moeite

door. “Plotseling voelde ik iets en daar lag ik

gestrekt op de grond!” Bleek zijn oor te bloeden.

Meteen maar naar het ziekenhuis gegaan waar

een scheurtje in het kraakbeen van zijn oor werd

geconstateerd. Een uur later was hij weer aan

het werk met een geplakt oor. De speler heeft

zich direct verontschuldigd. Hij gaf toe dat hij het

niet meer wist, dat de club de hole had vrij-

gehouden voor onderhoud. Voortaan is

Rodenburg erg voorzichtig, het liefst heeft hij

ogen in zijn rug. ”Je lijkt wel vogelvrij verklaard.”

De werkgever heeft de verplichting om er alles

aan te doen om zijn medewerkers veilig te laten

werken. Beschermende kleding dragen is een van

de voorstellen. Esther van der Voort, hoofdgreen-

keeper op de Haarlemmermeersche: “Hier bij ons

werkt een Engelsman, die over de hele wereld

gewerkt heeft. Hij zegt dat wanneer een green-

keeper een helm op heeft de spelers dit als een

vrijbrief zien om gewoon door te spelen.”

Onderzoeken hebben dit ook aan het licht

gebracht. De meeste greenkeepers zitten er ook

niet op te wachten om uitgedost als een soort

van American footballer aan het werk te gaan. 

De makkelijkste oplossing is natuurlijk vroeg

beginnen. ‘We beginnen ’s ochtends zo vroeg

mogelijk. Dan ben je al een eind de baan in als

de eerste spelers bij de eerste hole beginnen’, is

een veel gehoorde opmerking. Natuurlijk wordt

Wordt het werk van de greenkeeper
steeds onveiliger?
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Lambert Veenstra: “Altijd dezelfde mensen die in de fout
gaan”

Veiligheid is een hot issue in golf. De golfsport groeit nog steeds in populariteit. Hierdoor wordt het steeds drukker op de banen. Vanuit

commercieel oogpunt gezien is deze ontwikkeling alleen maar toe te juichen. De veiligheid van de greenkeeper komt echter meer en meer in

het gedrang. Het komt helaas vaker voor dat een greenkeeper door een verdwaalde golfbal geraakt wordt. Ongelukken kunnen niet 

uitblijven… 
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dit al door alle greenkeepers gedaan. Ook is 

duidelijk dat deze maatregel niet volstaat. In ons

land hebben we te maken met wisselende 

seizoenen en vooral in voor- en najaar kom je

dan tijd te kort. In de toekomst is het daarom

niet ondenkbaar dat greenkeepers in ploegen-

dienst gaan werken. De nachtelijke uren tot aan

de vroege ochtend worden dan optimaal benut.

Ondanks dat met kunstlicht gewerkt moet 

worden, zal het rendement hoog zijn omdat spe-

lers ontbreken, die voor oponthoud zorgen. Een

andere optie die een decennium geleden nog als

sience fiction zou worden afgedaan is het 

inzetten van onbemande, geautomatiseerde 

machines. Golfbaanconsultant Peter van Haren

van On Game is van mening dat werk van green-

keepers veiliger zou moeten worden door de

aandacht voor Arbo. Hij voegt daar aan toe dat

dit in de dagelijkse praktijk echter lastig is.

Mensen houden zich niet altijd aan regeltjes. Van

Haren wijst ook heel precies het dilemma aan

van de huidige golfsport. Een greenfee speler

vindt het lastig om aan de ene kant 45 euro te

betalen en aan de andere kant constant rekening

te houden met onderhoudspersoneel.

Begrip 

De kern van het probleem ligt natuurlijk op een

heel ander vlak. “Het is een kwestie van weder-

zijds begrip, van geven en nemen. Er is een trend

waarneembaar dat spelers op weg naar het werk

even een paar holes lopen. Hierdoor hebben ze

haast en ontbreekt het hen aan begrip. Maar

vriendelijkheid ten opzichte van spelers vind ik

erg belangrijk bij mijn greenkeepers,” zegt Mark

Camps van Anderstein. Lambert Veenstra

betoogt dat greenkeepers van hun kant tevens

de spelers zo veel mogelijk ongestoord dienen te

laten spelen. Veel clubs vinden het belangrijk dat

greenkeepers golfen. Een spelende greenkeeper

kan zich verplaatsen in de speler. Het zijn natuur-

lijk slechts een beperkt aantal mensen, die de

fout in gaan. Veenstra: “Bijna altijd gaat het

goed, maar het kan ook een keer fout gaan.”

Wanneer spelers les krijgen van een pro is het

bijbrengen van de etiquette een wezenlijk onder-

deel van het lesprogramma. De pro moet dan de

aspirant speler bijbrengen dat voorrang verlenen

aan de greenkeeper uitermate belangrijk is. Ton

Maas, baancommissaris op Hooge Graven, ziet

de grootste oorzaak voor onveiligheid in de toe-

nemende drukte op de banen. Maas: “Het lijkt

of nieuwe spelers moeite hebben met de golf-

etiquette. Bij clubleden ligt dat anders, omdat de

sociale controle erg groot is. Daarnaast wordt

een GVB’er waar de club slechte ervaringen mee

heeft, een volgende keer geweigerd. ”Rien

Hardeman van de Lage Vuursche hamert op

communicatie tussen golfer en greenkeeper. Dat

is volgens hem de enige manier om de speler

bewust te maken van de mogelijke gevaren.

Uitgangspunt daarbij is dat de golfer altijd moet

wachten op een signaal en nooit zelf mag

afslaan. Van belang is ook het standpunt van de

clubs ten aanzien van de veiligheid. Zijn de clubs

bereid om actief mee te werken? Te denken valt

aan het sluiten van de baan op bepaalde tijden

voor het onderhoud. 

Een andere oplossing is het sanctioneren van

spelers die na waarschuwingen toch aanspelen,

terwijl de baan niet is vrijgegeven. Hiervoor kan

de greenkeeper een groene kaart uitdelen en het

voorval rapporteren bij het clubsecretariaat. Veel

greenkeepers zijn sceptisch over het handha-

vingsbeleid van clubs. Hun mening is dan ook

dat de meeste clubs wel bepaalde regels hante-

ren, maar hier hoogst zelden sancties tegenover

stellen. Er zijn spelers die al herhaaldelijk zijn

gerapporteerd maar er is nog nooit iemand

bestraft. Paulussen ziet wel effect van zijn hand-

havingsbeleid, maar voegt daar aan toe dat dit

constante aandacht nodig heeft. 

Dat er geen eenduidige regels zijn maakt het er

niet eenvoudiger op. Op de ene baan hebben de

maaiers zwaailichten die eenmaal ontstoken,

aanspelen verbieden. Op de andere baan bete-

kent een vlag van de green dat er niet op

gespeeld mag worden. Dan zijn er altijd ook nog

mensen die zich verontschuldigen de signalen

niet gezien te hebben. De belangrijkste regel

dient echter te zijn dat dienstdoend baanperso-

neel nooit in gevaar mag worden gebracht. Een

ongeluk schuilt in een klein hoekje en door de

toenemende speeldrukte wordt de kans op

ongelukken steeds groter. Het werk van de

greenkeeper krijgt hierdoor een extra handicap

en hij zal heel alert zijn werk moeten doen.

Misschien is het invoeren van gevarengeld zo gek

nog niet.
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Ton Maas: “Sociale controle zorgt voor oplettende 
spelers”

Ester van der Voort: “Niet als een American footballer op
de baan”

Rien Hardeman: “Communicatie tussen golfer en 
greenkeeper is belangrijk”

veiligheid

Peter van Haren: “Arbo moet leiden tot veiligere 
werkplek”


